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Aliantza politika 
• 

EAJREKIN FORMALKI HITZ EGITEKO LIZARRA UTZI ETA «DEMOKRATEN BATASUNA» BERROSATU BEHAR DELA DIO PSOEK 

Chavesek baieztatu egin du Ibarretxe 
lehendakariarekin hitz egin zuela 

• «Ez akordiorik, ez akordiorako 

lehen urratsik» ez dagoela esan, 

eta «betiko» parametroetan 

daudela adierazi du Redondok 

• PSE-EEko idazkari nagusiak dio 

ez dutela «gobernagarritasuna eta 

bakea» nahastuko EAJrekiko 

harremanetan 

• Chavesek hiru baldintza jarri 

dizkie jeltzaleei: «Lizarra uztea, 

EHrekin harremanak haustea eta 

demokraten batasuna erraztea» 

Joseba Arruti / Bilbo 
<III 

MANUEL CHAVES PSOEko 
Batzorde Politikoko buruak 
atzo baieztatu egin zuen Juan 
Jose Ibarretxe EAEko lehen
dakariarekin harremanetan 
izan dela , EGUNKARIAk here
negun aurreratu bezala. Cha
vesek atzo emandako azalpe
nen arabera, Ibarretxek deitu 
egin zion biltzeko eskatuz , 
eta bera prest agertu zela 
adierazi zuen Chavesek, «de
mokraten batasuna berres
kuratzen eta ET Ak ezarri nahi 
dituen arauak aldarazten la
gun zezakeelako». Dena dela, 
Chavesek honako zehaztape
na egin zuen: «Ez dago auke
rarik EAjrekin formalki hitz 
egiteko norabide hirukoitze
an ez badabil: Lizarra utzi , 
EHrekin hautsi instituzioe
tan eta demokrata guztien 
batasuna berreskuratzeko 
ahaleginak egin» 

«Hitz egin beharra dagoela 
uste dut , Ibarretxek Aznarre
kin berba egingo duen gisa
ra» , gaineratu zuen Chave
sek. Hala ere, bere esanetan, 
PSOEk ez du «momentuotan 
aintzat hartzen» Eusko Jaur
laritzako hirukora itzultzeko 
aukera . 

Nicolas Redondo PSE
EEko idazkari nagusiak 
«irmotasunez» ukatu zuen 
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Redondok, Aresek eta Egigurenek atzo prentsaurrekoan ukatu egin zuten jeltzaleekin akordiorik lortzear daudela. 

atzo EAjren eta PSE-EEren 
artean akordio zabal bat lor
tzeko harremanik dagoela. 

«Ez dago akordiorik , ez 
horretarako lehen urratsik 
ere», zehaztu zuen Redondok 
EGUNKARIAk argitaratuko 
informazioari buruz . Berak 
esan zuenez, EAEko sozialis
tek «betiko» parametroetan 
jarraitzen dute : estatu itun 
bat nahi dute PPren eta 

PSOEren artean , «bakea 
ahalbidetzeko» - «elkarrekin 
pentsatzeko harremana nahi 
dugw> , esan zuen- , eta 
alderdi guztien arteko eika
rrizketa mahaia osatzeko 
prest daude, bertan parte 
hartzen duten alderdiek 
indarkeriari arbuioa azaldu
ko duten eta <~oko demokrati
koko» arauak errespetatuko 
dituzten baldintzarekin. 

«Guk ez ditugu nahastuko 
bakea eta EAEko gobernaga
rritasuna» , zehaztu zuen 
PSE-EEko buruak. 

Gainera, Redondo Terrero
sen iritziz, EAJ eta EA EAEko 
hauteskundeei begira mugi
tzen ari dira . Salatu zuenez, 
Eusko Jaurlaritzak Hautes
kunde Legea aldatu gura du 
Eusko Legebiltzarrean ordez
karitza lortzeko gutxieneko 

MANUEL CHAVES 

Elkarrizketa 

"Ona da 

EAjrekin hitz 

egitea ETAk 

inposatu nahi 

dituen arauak 

aldatzeko» 

NICOLAS REDONDO 

"Ez dago 

akordiorik 

EAJrekin, ez ta 

horretarako lehen 

urratsik ere» 

portzentaia jaisteko. «Talde 
txikiren bati mesedeen ordai
na eman eta hauteskundeei 
begira ahalik eta ondoen ko
katu nahi dute», esan zuen. 

Bestalde, PSE-EEko idaz
kari nagusiak «zorionak» 
eman zizkien Javier Balza 
Herrizaingo sailburuari eta 
J aime Mayor Oreja Barne 
ministroari , «zoramenezko 
garai honetan hitz egin eta 
akordioaren bila aritzeaga
tik». 

EAJ «behin betiko bidegurutzean» 
dagoela uste du Redondok 

Xabier Arzalluz eta Felipe Gonzalez 
bildu ziren maiatzean 

• 1. Arruti / Bilbo 
<dEL TZALEEK beti ar
buiatu dituzte ETAren 
ekintzak, eta arazoa ez 
da atentatu baten os
tean EAJ EHrengandik 
aldentzea, subiranota
sunaren alde duen es
trategia baizik», esan 
zuen atzo Redondo Te
rreros PSE-EEko bu
ruak egungo egoera 
politikoaren inguruan. 

Buruzagi sozialista-

ren irudiko, «EAJ 
behin betiko bideguru
tzean dago : Lizarrak 
eta Udalbiltzak isla
tzen duten subirano
tasunaren aldeko es
trategiaren eta Arria
gako Espirituak isl
atutako joko arauen 
errespetuaren artean 
aukeratu behar dw> . 
Horren aurrean, 
«agian PPk ez bezala» , 
sozialistek nahi dute 

EAJk «bide egokia» au
kera dezan . 

Redondok «tamalga
rritzat» jo zuen EAjko 
zuzendaritzako kideak 
Durangoko eta Bilbo
ko manifestazioetan ez 
izatea, nahiz eta EBB
ko zenbait kidek Du
rangokoan parte hartu 
zuten, besteak beste , 
Josune Ariztondok , 
Javier Atutxak eta Ifli
go Urkulluk. 

• Erredakziioa / Donostia 
XABIER ARZALLUZ 
EBBko lehendakaria 
eta Felipe Gonzalez 
Espainiako gobernu
buru ohi eta PSOEko 
idazkari nagusi izan
dakoa bildu ziren due
la aste pare bat Euskal 
Herriko egoeraz min
tzatzeko . Bileraren 
lehen berria Deia 
egunkarian agertu zen 
atzo, Juan Jose Baflos 

egunkariko zuzenda
riak idazten ohi duen 
artikuluan . Eguer
dian, PSOEko batzor
de politikoko bozera
maile Maximo Diaz 
Canok baieztatu egin 
zuen. Canok azaldu 
zuenez , Gonzalezek 
baimena eskatu zion 
PSOEko batzorde poli
tikoari , eta Manuel 
Chavesek baimena 
eman zion. Ondoren , 

Gonzalezek hitz egin
dakoaren berri eman 
zion . Bilera maiatza
ren 30ean izan zen , 
Felipe Gonzalezek Ma
drilgo Gobelas kalean 
duen bulegoan, PSOE
ko bozeramaileak jaki
narazi zuenez. Euskal 
auzian PPk daraman 
estrategiarekin Felipe 
Gonzalez kritiko ager
tu ondoren izan zen 
bilera. 


